
   

 

  

Onderwerp: Jongerenparticipatie Waterland bij RES 1.0 en verder (concept) 

Status: Openbaar 

Datum:      26 mei 2021 

 

Beste, 

Op dinsdag 25 mei 2021 heeft een rondetafelgesprek tussen jongeren (18-35) en de 

wethouder duurzaamheid van de gemeente Waterland, onder leiding van jongRES, 

plaatsgevonden. Doel van de avond was horen hoe Waterlandse jongeren denken over 

duurzaamheid (en specifiek over zonneweides en windmolens) en welke (innovatieve) ideeën 

zij hierover hebben.  

In deze memo zijn (1) de belangrijkste onderwerpen waar discussie over was en (2) adviezen 

van jongeren aan de Raad beknopt weergegeven. Deze notitie is opgesteld door JongRES. 

De memo is gedeeld met de acht aanwezige Waterlandse jongeren voor aanvulling / 

validatie. Wij sturen de Raad op een later tijdstip een definitieve versie, maar gaan ervan uit 

dat het huidig concept een goed beeld schetst van de mening van jongeren over de RES en 

het RES-proces. 

1. Belangrijkste onderwerpen / voornaamste discussies  

• Het is voor Waterlandse jongeren belangrijk om mee te praten over de RES (en andere 

duurzaamheids onderwerpen, zoals de Regionale Structuur Warmte als onderdeel van de 

RES). Tot dusver voelen zij zich echter onvoldoende benaderd om met de gemeente mee 

te denken. Bij jongeren (die veelal via hun werk met het onderwerp betrokken zijn) zit 

veel kennis – benut dit. 

• Voor het draagvlak is het belangrijk om ook de voordelen (zoals op termijn wegvallen 

van uitstoot kolencentrale van Amsterdam) van de energietransitie te benomen. 

• De opgave van 35 TWh voor Nederland, 2,7 TWh voor Noord Holland Zuid, dient met 

grootschalig zon en wind op land opgewekt te worden. Jongeren kunnen lastig leven 

met de uitleg waarom zon op dak van particulieren (dit moet sowieso gestimuleerd 

worden!) niet meetelt voor het halen van doelstelling/opgave van Waterland1.  

• Het is belangrijk dat de gemeente zich laat adviseren door onafhankelijke onderzoeken 

en niet klakkeloos de standpunten vanuit Coöperatie Windenergie Waterland (CWW) (of 

welke initiatiefnemer dan ook) voor waarheid aanneemt. De discussie gaat namelijk te 

vaak over ‘het benodigde rendement’ en te weinig over schadelijke neveneffecten die 

optreden door het ‘rendementsdenken’. 

 

2. Advies van Waterlandse jongeren over de RES aan Raad Waterland 

 
1 Nb: men was het grotendeels eens met de vraag of Waterland het elektriciteitsgebruik van de gebouwde 

omgeving zelf 100% binnen eigen gemeentegrens opwekt. 

 

https://jongres.nl/
https://www.cwwaterland.nl/
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• Het is (voor jongeren) belangrijk dat ook gekeken wordt naar het grotere geheel; van 

Waterland kan best verwacht worden dat het zijn steentje bijdraagt aan de doelen van 

het Klimaatakkoord, etc.  

• Zorg voor meer communicatie. Voor veel (jongeren) is de huidige manier van informatie-

deling aan de bevolking (via de streekkrant of facebook) niet effectief. Jongeren zijn via 

twee kanalen te bereiken. Direct: via een geadresseerde brief. Indirect: via whatsapp.  

• Zon op dak stimuleren heeft de voorkeur voordat we zonneweides gaan realiseren op 

waardevolle natuurgebieden. De gemeente kan hierin een pro-actievere rol nemen door 

a) bij nieuwbouw projecten een minimum aantal zonnepanelen per woning te 

verplichten; b) al bestaande woning(eigenaren) te stimuleren om zonnepanelen te 

plaatsen (te informeren over opties); en c) jongeren en de welstandscommissie met 

elkaar het gesprek over dit thema te laten voeren.  

• Bij investeren in duurzame opwek (en bij tonen van alternatieve opstelling van bijv. 

windmolens) is het belangrijk om ook inzichtelijk te maken wat het effect op natuur is. 

Het kan niet zo zijn dat het doel van verduurzaming het doel biodiversiteit/natuur 

schaadt. 

 

3. Achtergrond: JongRES & JongRES-NHZ 

JongRES is opgericht met als doel om de stem van jongeren (18- tot 35 jaar) beter 

vertegenwoordigd te krijgen in de RES. Uit rondgang in de dertig RES-regio’s bleek namelijk 

dat tijdens inspraak/participatieavonden de gemiddelde leeftijd toch vaak de 50+ passeerde 

en dat veel jongeren onvoldoende op de hoogte zijn van de vraagstukken waar men in de 

RES aan werkt. Dit vinden wij erg zonde, zeker omdat de mening van jongeren over 

bijvoorbeeld inpassing van zon en wind op land in grote mate afwijkt (zo bleek uit de 

jongerentafel NHN/NHZ; participatie van 60 jongeren over 3 avonden in januari 2021) van de 

soms toch negatieve sfeer die op ‘reguliere’ inspraakavonden ontstaat. Tijdens het vervolg 

van het RES traject blijven we daarom graag aangehaakt en praten op lokaal niveau graag 

mee over met name de volgende thema’s: 

• Meedenken over de nadere invulling van zoekgebieden;  

• Advies over inzet van middelen uit (eventueel) omgevingsfonds; en 
• Participeren in discussies over ambitie (van gemeente/RES) ter voorbereiding op RES 2.0.  

 

Met vriendelijke groet, namens, 

Joachim Schellekens, jongRES vertegenwoordiger NHZ 

Ian Minnes, jongRES vertegenwoordiger NHZ 

Duco Bijleveld, jongRES coördinator west 

 


